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Dsida Jenő: 
Itt van a szép karácsony

Itt van a szép, víg karácsony,
Élünk dión, friss kalácson:
mennyi fínom csemege!
Kicsi szíved remeg-e?

Karácsonyfa minden ága
csillog-villog: csupa drága,
szép mennyei üzenet:
Kis Jézuska született.
Jó gyermekek mind örülnek,
kályha mellett körben ülnek,
aranymese, áhitat
minden szívet átitat.
Pásztorjátszók be-bejönnek
és kántálva ráköszönnek
a családra. Fura nép,
de énekük csudaszép.
Tiszta öröm tüze átég
a szemeken, a harangjáték
szól, éjféli üzenet:
Kis Jézuska született!

1929

KKellemes Karácsonyi 
ÜnnepeKet és 

Boldog Új évet

KívánunK!
 Sövényházi Balázs köszöntőjében azt írja, hogy szívügyének 
tekinti a művelődési ház felépítését, ahol klubszobák lesznek, de helyet 
kapna itt egy étterem és egy cukrászda is. A sokakat érdeklő témával, 
a hamvasztó üzemmel is foglalkozik a polgármester. Azt ígéri, hogy az 
ügyről időben tájékoztatja a falut. Nyílt levelét a lap 2. oldalán találják.

 A tizennégy éve Nemesvámoson élő 20 éves Fuit Vilmos 
gyerekként ismerkedett meg a karatéval. Eredményei önmagukért 
beszélnek: hatszoros magyar bajnok, háromszoros Európa Kupa 
győztes, kétszeres Európa Bajnok. Idén világbajnoki aranyat szerzett 
Brazíliában. A kiváló sportolóval készült beszélgetést a 10. oldalon 
olvashatják.

 Veszprémfajszon az egyik legsürgetőbb teendő az orvosi ren-
delő felújítása, különben bezárja a tisztiorvosi szolgálat. Fertig József 
polgármester azt is elmondta, hogy a fiataloknak egy klubszobával 
szeretnének a kedvébe járni. Ez utóbbi feladatot társadalmi munkával 
kívánják megoldani. A községről még mást is olvashatnak a 14. olda-
lon.

 Minden bizonnyal élete legemlékezetesebb éveként tartja majd szá-
mon Pintér Zoltán tűzoltó az idei esztendőt: részt vett a kolontári munkála-
tokban, s ott volt a királyszentistváni tűznél is, amikor 200 literes égő hordók 
rakétaként repkedtek az ég felé… A 39 éves lánglovagról szóló cikk a 4. 
oldalon található.
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Az önkormányzati vá-
lasztás fordulópontot ho-
zott az életemben. Hogy 
miért? Mert sikerült meg-
valósítanom életem egyik 
fontos célját: szülőfalum, 
otthonom képviselője let-
tem. 

Sokakban felmerülhet 
a kérdés, miért is akartam 
ilyen fiatalon egy ilyen fele-
lősségteljes feladatot ellát-
ni Nemesvámos életében? 
Mint tudják, már négy évvel 
ezelőtt az önkormányzat 
tagja lettem, a pénzügyi bi-
zottság elnökeként ismer-
kedtem az önkormányzat 
működésével. Az eltelt négy 
esztendő alatt olyan ismere-
teket, kapcsolatokat, tapasz-
talatokat szereztem, melyek 
birtokában joggal érezhet-
tem úgy, hogy képes vagyok 
közösségem képviseletére, 
vezetésére. Örömmel tölt el, 
hogy a falu lakosai is mellém 
álltak, szavazatukkal támo-
gattak, megelőlegezték ne-
kem és képviselő társaimnak 
a bizalmat, lehetőséget adtak 
arra, hogy bizonyítsunk. 

Polgármesterként más 
megvilágításból is lehetősé-
gem nyílik megismerkedni az 
önkormányzat működésé-
vel. Az eddig eltelt időszak-
ban igyekeztem az előttem 
álló feladatoknak megfelelni 
amellett, hogy felmértem 
képviselő társaimmal az ön-
kormányzat jelenlegi hely-
zetét, megismertük egymás 
elképzeléseit a jövőre nézve. 
A helyzetfelmérést követő-
en meghatároztuk a rövid-, 
közép- és hosszú távú célo-
kat, melyek köré építhető a 
különböző csoportok, bi-
zottságok, civil szervezetek, 
valamint a lakosság munkája. 

A falu életében kiemelt 
fontosságú a viszonylag 
nagyszámú civil szervezet 
munkája, ezekkel  igyek-
szünk  folyamatos, előre-
mutató kapcsolatokat fenn-
tartani. Szívesen vesszük a 
fejlesztési elképzeléseinkhez 
történő hozzászólásokat, 
véleményezéseket, ötlete-

ket, hiszen a civilek szerepe 
kulcsfontosságú egy közös-
ség életében. 

Természetesen a célok 
eléréséhez mindig kapcso-
lódik a források tervezése. 
Éppen ezért már a forrás-
elemzés, valamint a pályáza-
ti lehetőségek felkutatása is 
megkezdődött: feltehetőleg 
2011. január közepén kerül-
nek kiírásra a Nemesvámos 
számára fontos prioritást 
jelentő pályázatok. Elenged-
hetetlenül fontos a település-
fejlesztés minden eszközét 
megragadnunk annak érde-
kében, hogy a falu dinami-
kus fejlődésnek indulhasson. 

A LEADER-program 
keretein belül lehetőség 
nyílik többek között az if-
júság nevelésének támoga-
tására, a fiatalok elképzelése-
inek minél szélesebb körben 
történő megvalósítására. 
Nemesvámos életében az 
ilyen kezdeményezések élet-
re hívása már megtörtént.  
Idén megalakult az ifjúsági 
klub, melynek tagjaival és a 
többi civil szervezettel, a la-
kossággal, valamint az egy-
házakkal együtt nagyban 
meghatározzák a falunk jö-
vőképét. Látnunk kell, hogy 
egy közösség csak úgy képes 
új célokat, elképzeléseket 
megvalósítani, ha annak tag-
jai egyetértésben képesek a 
közös célokat szolgálni. A 
község fejlődésének tova-
gyűrűző hatásai, mint pél-
dául a munkahelyteremtés, 
a szórakozási-, a sport- és a 
kulturális lehetőségek kibő-
vülése, a hagyományőrzés 
mind-mind pozitív hozadé-
kai a fejlődésnek.

Ami a falu életét érintő 
aktuális kérdéseket illeti, sze-
retnék néhány témával kap-
csolatosan előzetes tájékoz-
tatást adni: 

Fejlesztési törekvések: 
megválasztásom óta meg-
alakult a településfejlesztési 
és környezetvédelmi mun-
kacsoport, amelynek tagjai 
áttekintik a település fejlő-
désének irányvonalait, le-

hetőségeit (pl. Veszprém és 
Nemesvámos közötti kerék-
párút). 

Szívügyem, hogy a Fatima 
vendégházzal szembeni ön-
kormányzati területen meg-
épüljön az egyszintes mű-
velődési központ, amelybe 
többek között 8 klubszobát 
álmodtunk meg, melyek a 
hétköznapokban civil szer-
vezeteknek adnának otthont, 
de nagyobb rendezvények, 
előadások, bálok idejére egy 
nagyteremként - egybenyit-
va - szolgálná a lakosság és 
vendégeik szórakozását. 
Továbbá egy étterem és 
egy cukrászda is létesülne, 
melyek beszállítói hálózatát 
(alapanyagok, alapanyagok-
ból előállított élelmiszerek) a 
helyi gazdák, kistermelők al-
kotnák. A helyiek forgalmát, 
bevételeit növelni fogja a he-
lyi piac életre hívása, ahol a 
kistermelők, vállalkozások 
értékesíthetik termékeiket. 
A piacnak a Fatima vendég-
ház mögötti területen kiala-
kítandó szabadidőpark adna 
helyet. 

Hamvasztóüzem: a tár-
gyalások folyamatosak, a 
közös együttműködés szel-
lemében a beruházó belátta, 
hogy az általa megvásárolt 
területen nem tudja megva-
lósítani az építkezést. Eh-
hez nagyban hozzájárult az 
ügyben tartott lakossági fó-
rumon résztvevők száma és 
véleménye, melyet ezúton 
szeretnék minden kedves la-
kosnak megköszönni. 

A tárgyalások során több 
területet sikerült közösen ke-
resnünk, melyek közül a be-
ruházó fog választani. A la-
kosság türelmét és bizalmát 
kérem ez ügyben. Korrekt 
tájékoztatást ígérek, amint az 
ügy nyugvópontra kerül. 

Szeretném továbbra is 
fenntartani a község minden 
lakosával az aktív kommu-
nikációt, mert hiszem, hogy 
a polgárokat csak hatékony 
információ-áramlás, közös 
munka és gondolkodás se-
gítségével tudom és akarom 
képviselni. 

    
 Sövényházi Balázs

polgármesteri Köszöntő

Kedves nemesvámosiaK!
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A nemesvámosi önkor-
mányzat a választások 
utáni ünnepélyes alakuló 
ülését október 13-án tar-
totta.

Dr. Németh József  kép-
viselő, korelnök köszöntöt-
te az ülésen megjelenteket. 
Felkérésére a helyi választá-
si bizottság elnöke, Fábián 
Endre tájékoztatást adott a 
választás végeredményéről, 
majd átadta a megbízó- le-
velet a polgármesternek, 
Sövényházi Balázsnak és a 
képviselőknek, Kövesi Sán-
dornak, Mustos Istvánnak, 
Nagy Gábornak, dr. Németh 
Józsefnek, Néninger József-
nek és Takács Attilának.  

Ezt követően a képvise-
lők, majd a polgármester le-
tette az esküt. 

A képviselők Mustos Ist-
vánt választották meg al-
polgármesternek, amihez 
Sövényházi Balázs gratulált. 
Kérte a képviselőket, hogy 
munkájuk során az összefo-
gásra helyezzék a hangsúlyt, 
a falu érdekeit érvényesít-
sék. Hozzátette, számít az 
alpolgármester kiemelkedő 
munkájára a sport, a kultú-
ra, valamint az információ-
kommunikáció területén is. 

Mustos István az alpol-
gármesteri eskütétele után 
megköszönte társai bizalmát, 
majd hangsúlyozta, fontos-
nak tartja, hogy a képvise-
lő-testület tagjai együtt dol-
gozzanak, összetartsanak, 
lehetőleg baráti viszonyban 
folyjon a munka, hiszen így 
lehet hatékonyan képvisel-
ni Nemesvámos lakosainak 
érdekeit, a kitűzött célokat 
megvalósítani. 

A testület a pénzügyi bi-
zottság elnökének Kövesi 
Sándort, tagjainak Nagy 
Gábort és Néninger Józse-
fet választotta meg, míg a 
külső tag Takács Istvánné és 
Starkné Rezeli Erzsébet lett.

A szociális bizottságot dr. 
Németh József  vezeti, tagjai 
Néninger József  és Takács 
Attila. Munkájukat külső tag-
ként Krámli József  és Tóth 
Zoltán segíti a jövőben. 

A képviselők a polgár-
mester illetményét 380 ezer 
forintban állapították meg, 
az alpolgármester tisztelet-
díja 90 ezer forint.  Meg-
szavazták azt is, hogy a le-
köszönő polgármester, Sári 
Lajos a kötelező három havi  
illetményen túl további há-
rom havi illetményt kapjon 
végkielégítés címén. 

Abban is  eg yöntetű-
en foglaltak állást, hogy az 
iszapkatasztrófa sújtotta te-
lepüléseknek, Devecsernek 
és Kolontárnak 300 ezer, il-
letve 200 ezer forintot utal-
janak át. 

Arról is döntés született, 
hogy a Vámos-Vill Kft.-től 
havi 30 ezer forintért bérel-
nek egy 40 négyzetméteres 
zárt tároló helyet, ahol a téli 
síkosság-mentesítő anyagot 
őrzik. 

Egy héttel később elfo-
gadták a helyi önkormányza-
ti képviselők természetbeni 
juttatásáról szóló rendeletet. 
Ennek értelmében a kép-
viselőket az eddigi 20 ezer 
forint helyett havonta no-
vember 1-től 30 ezer forint 
tiszteletdíj illeti meg.

Létrehozták a településfej-
lesztési és környezetvédelmi 
munkacsoportot, amelynek 
tagjai a képviselők mellett 
dr. Kiss Gyula, Gazsi Attila 
(a csoport vezetője), Csiz-
madia Gábor, Boros Gyula 
és Véghelyi Gábor, 

mindannyian helyi lako-
sok.

A testület megbízta a vá-
mosi Nagy Fuvar 2007 Bt.-t 
a település belterületi útjai-
nak gépi hóeltakarításával és 
a síkosság-mentesítési mun-
káival.  

A november 17-i ülésen 
a testület elhatározta, hogy 
a Nemesvámoson élő fiatal 
tehetségek támogatására, te-
vékenységük elismeréseként 
FiTe-díjat hoz létre. 

A díjban a nemesvámosi 
lakóhellyel rendelkező, 25. 
életévét még be nem töltött, 
a sport, a zene, a tánc, az iro-
dalom, az informatika, a ter-
vezés és a különböző képző-
művészeti ágak (pl. fotózás, 
festészet, kézművesség, stb.) 
területén kimagasló eredmé-
nyeket, sikereket elért - ez-
által Nemesvámos hírnevét 
öregbítő - fiatalok részesül-
hetnek.

A díj kérelem benyúj-
tásával kezdeményezhető, 
amelynek részét képezi rövid 
önéletrajz, az elért eredmé-
nyek ismertetése, valamint 
a támogatási igény pontos 
megfogalmazása. A kérelmet 
a képviselő-testület bírálja el.

A FiTe-díj költségvetési 
évenként egy alkalommal 
adható, de évente maximum 
20 ezer Ft/fő összegű anyagi 
támogatással jár.

A képviselő-testület a 
FiTe-díjat és a vele járó anya-

gi támogatást a nemesvámosi 
Petőfi Sándor Általános Is-
kola Petőfi–díjjal jutalmazott 
diákjai részére - kérelmére 
alanyi jogon - biztosítja.

A díjjal járó anyagi tá-
mogatás tankönyv-, szak-
könyvvásárlásra, nevezési 
díjak, technikai felszerelések, 
sporteszközök, ruházat, to-
vábbá utazási- és szálláskölt-
ségek fedezetére fordítható.

A támogatás ellenében a 
képviselő-testület elvárja, 
hogy a díjazott lehetősége-
ihez mérten a tevékenysé-
géhez kapcsolódóan a vele 
készített interjúkban, ripor-
tokban, a személyét érin-
tő tájékoztató anyagokban 
említse meg, tüntesse fel 
Nemesvámos nevét.

A testület pályázatot hir-
detett településfejlesztési 
koordinátori munkakör be-
töltésére.

Ezt követően elfogadták a 
Veszprémi Kistérség Több-
célú Társulása módosítások-
kal egységes szerkezetű  tár-
sulási megállapodását és egy 
keretmegállapodást. Ennek 
értelmében a házi étkezte-
tést, a házi segítségnyújtást 
és az idősek nappali ellátását 
és az időskorúak ápolását 
nyújtó intézményi ellátást 
igény esetén a többcélú tár-
sulás látja el a kiegészítő ál-
lami támogatásokhoz való 
hozzájutás érdekében.

A képv i se lő - t e s tü l e t 
döntött arról is, hogy a 
nemesvámosi fiókgyógy-
szertár működtetésére vo-
natkozó, az R-PHN Patika 
Gyógyszerkiskereskedelmi 
Kft.-vel kötött bérleti szer-
ződést a bérlő kezdeménye-
zésére közös megegyezéssel 
felbontja, és új bérlőt keres 
annak érdekében, hogy mi-
előbb kinyithasson  a gyógy-
szertár. 

A képviselők hozzájá-
rultak ahhoz, hogy a Gróf  
Széchenyi Ödön Tűzvédel-
mi Alapítvány részére már 
korábban megítélt 400 ezer 
forint támogatást használt 
erdőtüzes gépjármű beszer-
zésére fordítsa. 

Veszprémfajszon októ-
ber 14-én tartották meg az 
ünnepi alakuló ülést, ahol 
Szauer József  képviselő, 
korelnök üdvözölte képvi-
selő- társait. Eigner Jánosné, 
a helyi választási bizottság 
elnöke adott tájékoztatást 
a választás eredményéről, 
majd átadta a megbízóleve-
leket a község polgármes-

terének, Fertig Józsefnek 
és a képviselőknek, László 
Györgynek, Szauer József-
nek, Szöllőskei Krisztiánnak, 
Vígh Istvánnak. Ezt követő-
en valamennyien letették az 
esküt. 

A falu elöljárói első fel-
adatukként megválasztották 
az alpolgármestert, Vígh 
Istvánt, majd az ügyrendi 
bizottságot, aminek az elnö-
ke Szauer József  lett, tagok: 
László György, Szöllőskei 
Krisztián. A polgármes-
ter tiszteletdíját 97 ezer fo-
rintban állapították meg. 
(Fajszon a társadalmi meg-
bízású alpolgármester nem 
kap tiszteletdíjat.) Döntöttek 
arról is, hogy a polgármester 
részére egy előfizetéses mo-
biltelefont vásárolnak a hiva-
tali ügyek intézésére.

A november 3-i ülésen 
azt határozták el a képvise-
lők, hogy az önkormányzati 
tulajdonú erdőkből idén és 
jövőre 16-16 köbméter fa ki-
termeléséről tesz bejelentést 
a község a megyei mezőgaz-
dasági szakigazgatási hivatal 
erdészeti igazgatósághoz. 
Döntöttek arról is, hogy a 
szociálisan rászorulók ré-
szére az ágfa térítésmen-
tes biztosítására vonatkozó 
feltételeket a közeljövőben 
meghatározzák, és azt köve-
tően lesz mód új kérelmek 
benyújtására. 

A falu téli hó eltakarításá-
val Eigner Ferenc helyi vál-
lalkozót bízta meg. 

A november 24-ei testüle-
ti ülésen a még októberben 
lemondott Szauer József  he-
lyett Fertig János került be a 
testületbe, aki megbízóleve-
lének átvételét követően le-
tette az esküt.

A képviselők megtárgyal-
ták és elfogadták az idei 
költségvetés szeptember 
30-ig történő végrehajtásá-
ról szóló tájékoztatót, majd 
Nemesvámoshoz hasonló-
an a Veszprémi Kistérség 
Többcélú Társulásával kap-
csolatos ügyeket tárgyalták. 
A fajszi képviselők is hozzá-
járultak ahhoz, hogy a Gróf  
Széchenyi Ödön Tűzvédel-
mi Alapítvány részére már 
korábban megítélt 50 ezer 
forint összegű támogatást 
használt erdőtüzes gépjármű 
beszerzésére fordítsa. Ezt 
követően a körjegyző előter-
jesztésére elfogadták a 2011. 
évi pénzügyi belső ellenőr-
zési tervet.

tehetséges fiataloKat támogatnaK
ÚJJáalaKulTaK a KÉPvIselő-TesTüleTeK 
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Holdbéli tájakon járt 
megdöBBentő látvány fogadta 

Bizonyára, élete leg-
emlékezetesebb éve-
ként tartja majd számon 
Pintér Zoltán tűzoltó 
az idei esztendőt: részt 
vett a kolontári mun-
kálatokban, s ott volt a 
királyszentistváni tűznél 
is, amikor 200 literes égő 
hordók rakétaként rep-
kedtek az ég felé…

- Amikor október elején 
a zagytározónál átszakadt a 
gát, a mi szolgálati csopor-
tunk ügyelt. Én nem men-
tem ki velük, mert ügyeletet 
adtam a létrás kocsin - me-
séli a 39 éves Pintér Zoltán, 
aki tíz éve tűzoltó Veszp-
rémben, amúgy 1986 óta él 
a településünkön. Hét éven 
át próbálkozott, hogy beke-
rüljön a lánglovagok közé, 
ami végül is sikerült neki. 
Döntését azóta sem bánta 
meg, hiszen egy jó közös-
ségbe került, a munkája pe-
dig elég színes. - Társaimmal 
a negyedik napon mentem 
ki a vörös iszappal beterített 
Kolontárra, ahol siralmas 
látvány fogadott bennünket. 
Egy holdbéli, kihalt táj terült 
el előttünk. Gyalázatos mun-
kát végzett az iszap: ilyen 
pusztítására még nem volt 
példa a világon. Merthogy 
az árvizek után a hordalékot 
össze lehet szedni, de az a 
vörös lé mindent tönkretett. 
El kellett bontani a házakat, 
a bútorokat, ruhákat pedig 
kidobni. Gyakorlatilag kő 
kövön nem maradt. A lát-
szólag épen maradt házakat 
vajon ki lehet-e úgy takaríta-
ni, hogy azokban idővel ne 
jelentkezzen a vörös por? 
Milyen veszélyek leselked-
nek az ott lakók életére? 

A főtörzsőrmester azt 
mondta, aki egy hét éves 
kislány és egy 12 éves kisfiú 
édesapja, hogy a történtek 
után egyik bajba került tele-
pülésen sem lakna szívesen. 
Ha csak a fele igaza abból, 
amit az egészségkárosodás-

sal kapcsolatban hallani in-
nen-onnan, már az is elég ok 
lenne a csomagolásra. 

- Kolontáron sorra jártuk 
a házakat, hogy összegyűjt-
sük a pb-gázpalackokat. 
Valamennyit a focipályára 
vittük - összejött vagy har-
minc -, ahol egyenként kien-
gedtük belőlük a gázt, amit 
vízsugárral csapattunk le. 
Minderre azért volt szükség, 
mert a maró, lúgos anyag 
megette volna az alumíniu-
mot, s kiszökött volna a gáz 
a tartályokból. Mesélték a 
kollégák: pár napra a tragé-
dia után találtak lyukas pa-
lackot Devecserben. Miután 
a faluban végeztünk, délután 
átmentünk Devecserbe, ahol 
palackos ivóvizet osztottunk 
szét, mivel a vízvezetéket a 
fertőzés veszélyére gondol-
va elzárták. A csoportom 
többet már nem ment a két 
településre, más megyéből 
jöttek kollégák segíteni a 
károk helyreállításában, il-
letve felszámolásában. Meg-
győződésem, hogy csak ott 
érdemes tovább élni, aho-
vá nem ért el a vörös iszap. 
Mindettől függetlenül még 
sok a kérdőjel az ott élők jö-
vőjét illetően. 

Pintér Zoltán elmesélte, 
ez alkalommal is aggódott 
érte a felesége, Zsuzsi, s 
megkönnyebbülve vette tu-
domásul, hogy nem sérült 
meg a párja. (Őket már kellő 
védőfelszereléssel látták el, 
nem úgy, mint azokat, akik a 
tragédia napján mentették az 
embereket a házakból.) 

A jó felépítésű, amúgy 
vígkedélyű Zoltán arcáról 
lefagyott a mosoly, amikor 
július 15-én riasztást kaptak 
Királyszentistvánra, ahol a 
Fűzfői Hulladékégető Kft. 
telephelyén hatalmas tűz 
tombolt. 

- Ilyen tüzet én még soha 
nem láttam. Gyanítom, a ná-
lam idősebbek sem. A 200 
literes, különböző anyagokat 

(festékeket, lakkokat, ola-
jos iszapot) tartalmazó égő 
hordók rakétaként törtek az 
ég felé úgy 60-70 méter ma-
gasságig. A tetejük meg nem 
egyszer a fejünk felett hú-
zott el, mint egy frizbi. Elég 
közelről oltottunk, ezért 10 
percenként váltottuk egy-
mást, mert úgy felforróso-
dott a testünk. A tűztől tíz 

méterre lévő műanyag tar-
tály megolvadt. Bizony dol-
gozott bennem rendesen az 
adrenalin…. Az egészséges 
félelem belőlem is feltört, 
mert ott akkor bármi meg-
történhetett volna. Valószí-
nűleg úgy megyek nyugdíjba, 
hogy még egyszer ekkorra 
tüzet nem látok. 

Kolontáron a pb-palackokat kellett kimenteniük

Égő rakétaként törtek az égre a hordók 
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A Zenebarátok Klub-
ja által meghirdetett 
„Hangok”című képző-
művészeti pályázatra kö-
zel 40 alkotás érkezett. 
Jobbnál jobb remekmű-
vek születtek. 

A zene most nem az 
éterből szólt, a festmények, 
rajzok adták a ritmust. A fi-
atalság igazán kreatívnak és 
ötletesnek bizonyult, ezáltal 
nagyon nehéz döntések elé 
állítva a klubtagokat. A sza-
vazás több órán át zajlott, 
végül is nehezen, de meg-
született a végeredmény. A 
győztesek névsora. Egyé-
ni:1. Kéri Bettina (Szomorú 
dallamok). 2. Eigner Edina 
(Music), 3. Dávid Márk 
(Ritmus). Páros: 1. Pócsa 
Szelina és Szabó Evelin 
(„Zene nélkül mit érek 
én?”) Különdíj: Szöllőskei 
Adrien.

A november 26-ai klub-
foglalkozás keretén belül 
került sor a díjak átadására, 
ahol a Zenebarátok minden 
résztvevőnek megköszön-
ték az aktív részvételt. Majd 

kellemes beszélgetéssel, és 
természetesen zenehallga-
tással zárult a nap.

A zene és a képzőmű-
vészet szoros kapcsola-
táról a kedves érdeklődő 

meggyőződhet a www.
nemesvamos.hu honlapjá-
ra feltett képekről, illetve a 
közeljövőben tervezett ki-
állítások alkalmával.

ZK csapata

megfestett hangoK

Eszeveszett ugatásba 
kezd Maszat, az egy éves 
puli, amikor belépek 
Nagy Tamásék portájá-
ra, akik falusi turizmus-
sal foglalkoznak fél éve. 

- Nem kell tőle félni, 
nem harap. Pusztán azért 
kell megkötni, mert egy hó-
napja állandóan csavarogni 
akar. Ha már megismerke-
dett az emberrel, nem ugat-
ja meg, szívesen eljátszik 
vele - mondja Nagy Tamás, 
aki a családi ház hátsó ré-
szébe vezet, hogy megmu-
tassa azt a szoba-konyhás-
fürdőszobás lakrészt, ahová 
a vendégeket várják. Az íz-
lésesen berendezett szobá-
ban két felnőttnek és pót-
ággyal egy gyereknek van 
helye. A konyha is minden 
eszközzel, géppel felszerelt, 
a családok önellátásra ren-
dezkedhetnek be náluk. 

- Amikor tavaly édes-
anyám elhunyt, az épület 
hátsó részében lévő szobát 
kicsit felújítottuk. Előtte 
helyi szálláskiadókkal be-
szélgettem, hogy egyálta-
lán érdemes-e belevágnunk 
a falusi turizmusba. Azt 
mondták van rá igény, sőt 
volt, aki vendéget küldött 
hozzám. Nyáron havonta 
egy-egy hétre jöttek hoz-
zánk, zömében családok, 
de volt egy Békéscsabáról 
érkezett vállalkozó is. A 
vendég gyerekek kedvéért 
volt egy anyakecskénk - két 
gidánk most is van -, ame-
lyet az egyik Budapestről 
érkezett család szívesen 
megfejt. Sokan megkedvel-
ték Maszatot is. Az udva-
ron tartjuk a három és fél 
éves Áron fiúnk motorját, 
biciklijét, gokartját, traktor-
ját, amelyeket a vendég lur-

kók is használhatnak. 
Nagy Tamás elmond-

ta, albérlőket nem vesznek 
magukhoz, mert azokhoz 
folyamatosan kellene alkal-
mazkodniuk. Tervei között 
szerepel, hogy a vendég-
házban a tetőtérben kiala-
kít egy kis hálót, hogy egy 
négytagú család is kényel-
mesen elférhessen. Az ud-
varon szalonnasütőt épít, a 
kocsiknak féltetős beállót, s 
tovább parkosít. 

Jövőre a falusi turizmus 
honlapján a telefonszáma 
mellett már ott lesznek 
a házról, a lakrészről ké-
szült fotók is. Ha napköz-
ben bárki keresné őket, a 
szomszédjuk szívesen meg-
mutatja a szállást, ugyanis 
Tamás a feleségével csak 
délután ér haza a munká-
ból. 

A házigazda hozzátette, 

Vámoson nem kell idegen-
forgalmi adót fizetni. Ettől 
függetlenül ő számlát ad a 
vendégeinek, s a bevételek 
után adózik. 

Nagy Tamás tavasszal 
kapcsolódott 

be a falusi turizmusba

BővítenéK a vendégházat

Boldog nyertesek a rajzaikkal
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Az utóbbi  években 
nem történt súlyos bűn-
cselekmény a faluban, 
ám kisebbfajta törvénybe 
ütköző esetek azért elő-
fordultak. Ezekről is be-
szélgettünk Rubi Mátyás 
körzeti megbízottal és 
Koleszár Attilával, a pol-
gárőr egyesület elnökével. 

Másfél éve érkezett a fa-
luba az új körzeti megbízott 
Rubi Mátyás (30/374-38-
36), akinek ez év őszétől la-
kást bérel a két önkormány-
zat, valamint a törzsőrmester 
is fizet a lakhatásért. 

- Korábban Veszprém-
ben laktam, onnan jártam ki 
szolgálatba a két településre, 
de ettől függetlenül szabad-
időmben is megfordultam a 
falvakban - mondja a 25 éves 
Rubi Mátyás. - Az albérlet 
megteremtésével - itt lakom 
a József  Attila utca 6. szám 
alatt - lehetőségem nyílt, 
hogy még többet legyek az itt 
élők között, meghallgassam 
panaszaikat, észrevételeiket, 

de arra is jó, hogy felhívják 
a figyelmemet az általuk ész-
lelt törvénytelen dolgokra. 
A másfél év alatt úgy érzem, 
elfogadtak, elnyertem az itt 
lakók bizalmát. Megállíta-
nak az utcán, beszélgetünk a 
boltban, de van, aki a lakáso-
mon keres fel. Nem egyszer 
megkérdezik, hogy bizonyos 

szabálysértésekért, amit 
Veszprémben vagy máshol 
követtek el, milyen bünte-
tésre számíthatnak. Sövény-
házi Balázs polgármesterrel 
egyeztettünk Nemesvámos 
közbiztonságát i l letően. 
Megbeszéltük például a falu 
utcáiban előforduló szabály-
talanul parkoló gépkocsik 
ügyét is. Külön felhívnám 
a figyelmet, hogy célszerű 
a balesetveszély elkerülése 
érdekében betartani a közle-
kedési szabályokat, ugyanis 
előfordul, hogy a forgalom-
mal szemben, vagy a járdán 
állnak meg az autósok. Az itt 
lakók, amennyiben tehetik, 
inkább álljanak be a kapu-
bejárójukba, így a közeljö-
vőben várható hóeltakarítási 
munkálatokat is könnyebben 
el lehet végezni.

A helyi kereskedők védel-
me érdekében a mozgóáru-
sítást végzőkkel is felvettem 
a kapcsolatot, valamint a 
jegyzőasszony kérésére tájé-
koztattam őket a közterüle-
tek használatával kapcsola-
tos rendeletekről, valamint a 
közterület-használati díjról, 
az iparűzési adó befizetésé-
nek kötelezettségéről.

Rubi Mátyás a messzebb-
ről érkező, házaló árusokkal 
kapcsolatban arra hívta fel a 
figyelmet, hogy a portékák 
között sok a rossz minősé-
gű termék, illetve a hamisít-
vány. Másokat a tűzifaárusok 
csapnak be, de az a legrosz-
szabb, hogy jó néhányuknál 
az árusítás, a fémgyűjtés 
csak ürügy, ugyanis az eny-
veskezűek útjuk során feltér-
képezik az otthonokat. Sok 
helyen ma is tárva-nyitva 
hagyják a kert- és garázs-
kaput, ahol bizony értékes 
gépeket őriznek. Valószínű, 
hogy ilyen előkészület után 
történhetett meg tavaly az a 
sorozatlopás, ahol a besur-
ranók minden gond nélkül 
értékes kerti kisgépeket vit-
tek el. Éppen ezért a törzs-
őrmester a Veszprémi Rend-
őrkapitányság által készített 
szórólapokat helyezett el 
a postán, a benzinkúton, a 

boltokban, amelyekben  fel-
hívja az emberek figyelmét, 
miképpen akadályozzák 
meg, hogy bűncselekmény 
áldozataivá váljanak.

- Idén súlyos bűncselek-
mény nem történt, az elkö-
vetők külterületeken loptak: 
például elvitték egy villany-
pásztor akkumulátorát, egy 
trafóházból pedig a rézveze-
tékeket szerelték ki. 

Sikerült körözött sze-
mélyt, valamint bűncselek-
mény elkövetőit is elfogni. 
Elfogásra került már több 
személy a településén kábí-
tószerrel való visszaélés, lo-
pás és rongálás miatt is. Jó 
néhány ittas vezető is a ho-
rogra akadt, akikkel nem le-
hetek, és soha nem is vagyok 
elnéző.

Munkám sokrétű, elég, 
ha arra utalok, hogy ren-
dezvényeket kell biztosíta-
ni, ellenőrizni kell a pártfo-
gói felügyelet alatt állókat, 
a fegyvertartókat, előadást 
tartok az iskolában, bűnügyi 
nyomozati munkát végzek, 
szabálysértési eljárást folyta-
tok le, vagy közlekedésbiz-
tonsági ellenőrzéseket hajtok 
végre. Abban a szerencsés 
helyzetben vagyok, hogy 
munkámat helyben telep-
helyezett szolgálati kocsival 
tudom ellátni. A négytagú 
nagyvázsonyi körzeti megbí-
zotti csoporthoz tartozom, 
akikkel kölcsönösen segítjük 
egymás munkáját. 

A 34 éves Koleszár Attila 
(30/514-94-58), aki két éve 
vezeti a polgárőr egyesületet, 
jó kapcsolatot ápol Rubi Má-
tyással, akivel nemegyszer 
megy ki szolgálatba, vagy 
riasztás esetén a bűncse-
lekmény helyszínére, netán 
közlekedési balesethez. 

- Az egyesületnek jelenleg 
11 tagja van, akik közül heten 
járnak rendszeresen szolgá-
latba. Leginkább hétvégeken 
fontos az ellenőrzés, amikor 
a felpörgött fiatalok elindul-
nak haza a szórakozóhelyek-
ről. Míg kezdetben gyalog, 
ma már autóval megyünk 
utánuk tisztes távolságot 

tartva, nehogy bármit meg-
rongáljanak, kukákat döntse-
nek fel. Eleinte lenéztek ben-
nünket, beszóltak, mára már 
elfogadtak, hiszen tudják, 
csak a rendbontókkal szem-
ben lépünk fel, azaz szólunk 
a körzeti megbízottunknak, 
vagy értesítjük a rendőrség 
ügyeletét. Idén 250 ezer 
forintot kaptunk az önkor-
mányzattól ruha, üzemanyag 
és különböző eszközök vá-
sárlására. Ugyanennyit tettek 
nekünk félre, ha majd sikerül 
lecserélnünk a 16 éves Suzu-
kinkat. A megyei szövetség 
is 250 ezret ad az autóvásár-
láshoz. 

Az egyesület elnöke meg-
említette, hogy körzeti meg-
bízottjuk ez évben belépett 
közéjük, s a fűzfői családi 
polgárőr napon megnyerte 
a KRESZ-versenyt. A má-
sodik és harmadik helyezett 
Nagy Péter, illetve Süveges 
Judit lett. A polgárőr napon 
focicsapatuk a harmadik he-
lyen végzett. Rubi Mátyás a 

polgárőrök közlekedésbiz-
tonsági versenyének megyei 
fordulóból továbbjutott az 
országos versenyre, ahol a 
középmezőnyben végzett. 
Koleszár Attila hangsúlyoz-
ta: kitűnő a kapcsolatunk 
a körzeti megbízottunkkal, 
amit szerinte híven tükröz a 
bűnügyi statisztika is. 

vigyáznaK falunK nyugalmára 
Nem TörTÉNTeK sÚlyos bűNcseleKmÉNyeK

Rubi Mátyás 
körzeti megbízott 

Koleszár Attila, 
a polgárőrök vezetője 
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cuKroK soKféle gyÜmölccsel
Tíz évvel ezelőtt kez-

dődött meg községünk-
ben a HARIBO gyár 
építése, ahol másfél év 
múlva már ontották a 
gumicukrot a gépsorok. 
Akkor 48-an kezdték el 
a munkát, az évben 1550 
tonna cukrot gyártottak. 

Két év múlva a válasz-
tékuk a cukrozott termé-
kekkel bővült. Az év ápri-
lisban a HARIBO csoport 
magyarországi gyára is 
elnyerte az Internationale 
Food Standard-IFS minő-
ségbiztosítási tanúsítvány 
legmagasabb fokozatát és 
a Superbrands kitüntetés 
arany minősítését. 2006-
tól már három műszakban 
dolgozott 160 ember, ami 
napjainkra is jellemző. A 
kezdetektől számítva négy 
év alatt meghatszorozták a 
termelésüket - jelenleg évi 
11 tonnánál tartanak -, a 
dolgozók száma pedig há-
romszorosára bővült. 

Perjés Ákos ügyvezető 
igazgatótól megtudtuk, 
hogy több európai or-
szágon kívül szállítanak 
Svédországba és Japánba 
is termékeikből. Az al-
kalmazottak egyharmad 

része nemesvámosi és 
veszprémfajszi. 

Arra a kérdésre, hogy 
mennyire egészségesek a 
termékeik, megnyugtató 
választ kaptunk: a cukrok 
alapanyagának jelentős 
része zselatinból áll, amit 
régóta használ az élelmi-
szeripar. A népszerű figu-
rák kizárólag természetes 
színező- és ízesítőanyagok 
felhasználásával készül-
nek. Ilyen gyümölcskivo-
nat a citrom, a narancs, 
az alma, a kiwi, a bodza, 
a fekete ribizli, a szőlő, a 
spenót, a csalán, a passió-
gyümölcs, a málna, az eper 
és a mangó. A HARIBO 
gumicukrok nem tartal-
maznak állományjavító- és 
tartósítószert, így a legki-
sebbek is bátran ehetik. 

Az ügyvezető igazga-
tó végezetül hozzátette: 
erősen remélik, hogy az 
új polgármesterrel és a 
község lakóival jobb kap-
csolatot tudnak kialakítani 
a jövőben, mint amilyen 
kapcsolatuk eddig volt. Természetes anyagokat tartalmaznak a cukorkák

Szeptemberben néhány fiatal összefogásával, és Sövényházi Balázsnak, azóta már falunk polgármes-
terének segítségével megalakult a Nemesvámosi Ifjúsági Klub. 

Megvalósítottuk azt az elképzelésünket, hogy a fiatalokat összekovácsoljuk, és így a szabadidőnket hasznosan, 
a barátság jegyében töltsük el. Foglalkozásainkat vasárnap délutánonként a kultúrház klubtermében tartjuk, ahol 
beszélgetéssel, filmezéssel és a sikeres asztali focival vidáman múlatjuk az időt. 

Célunk az, hogy a jelenlegi 17 főt számláló csapatunk létszámát tovább bővíthessük. Fontos elhatározásunk, 
hogy akár önálló programokkal is szeretnénk aktívan részt vállalni falunk kulturális életében. 

További terveink közé tartozik, hogy a környékbeli ifjúsági klubokkal is felvegyük a kapcsolatot, hogy mi is 
betekintést nyerhessünk a többi község fiatalságának életébe, színesebbé téve így klubfoglalkozásainkat.               

Ezúton is szeretnénk megszólítani azokat a helyi fiatalokat, akik aktív tagjai szeretnének lenni klubunknak. Kér-
jük csatlakozzatok hozzánk, szeretettel várunk benneteket! Várjuk ötleteiteket is!                                         

A cikk megjelenésekor a klub már túl volt az első önálló program, a télapó ünnepség megrendezésén, amelyhez 
a Borostyán Népdalkör, a község önkormányzata, a helyi iskola, a családsegítő szolgálat, a Defekt Vámosi Moto-
ros Egyesület, Vincze Gyula egyéni vállalkozó, Akció Center nyújtott segítséget.

Nemesvámos Ifjúsági Klub

önálló programoKat szervezneK
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Jöjj közelebb Betlehemhez!
Óvodás koromban karácsony reggelén édesapám papírangyalkát készített nekem. Megkér-

dezte, hány jócselekedetet szeretnék estig Jézusnak adni, s amekkora számot mondtam, ő any-
nyi pikkelyt vágott az angyalkámra. Minden jócselekedetemért kaptam egy pikkely-felhajtást, 
s estére az egész angyalkámat kidíszítette a sok felhajtott pikkely. Amennyit vállaltam, annyit 
bizony tennem is kellett, hisz hogyan nézne ki egy dísztelen angyal az esti ünnepen. Ha úgy 
adódott, hogy több jót tettem, természetesen új pikkelyeket lehetett még vágni.

Ahogy teltek-múltak az évek, egyre korábban készültek el az angyalok, s végül az egész 
adventi időszak a jócselekedetek halmozásával telt.

Fontos volt ez a tapasztalat ahhoz, hogy felnőve megértsem, egész életünk egy advent: az 
Úrral való találkozásra készülünk. S minthogy kisgyermekkoromban is hétköznapi dolgaimat 
téve tettünk egyre több jót a testvéreimmel, ma is vallom, hogy a kereszténység nem kiszakít 
a hétköznapi feladatok alól, hanem éppen megerősít abban, hogy földi dolgainkat rendben 
tartva kell minél több jót cselekednünk. A háziasszony sem ebédfőzés helyett megy vasárnap 
szentmisére, hanem úgy osztja be idejét, hogy minden fontosra maradjon. De ugyanígy egy 
édesapának sem azért fontos a szentmise, mert így megúszhatja a rá váró otthoni feladatokat, 
hanem azért, mert felismeri, hogy minden munkálkodásunk ellenére lélekben lennénk szegé-
nyek Jézus , templom és keresztény közösség nélkül.

Karácsony ünnepe és mondanivalója a maga vallásos és polgári szokásaival együtt képes 
arra, hogy az igazán fontos dolgokra irányítsa a figyelmünket. Mert a rohanó, hangoskodó, sokszor felületes világ ellenére 
szép csendben mégiscsak közénk száll az Isten! A betlehemi kisgyermek nem mond semmit, éppen ezzel a csendességével 
és egyszerűségével éri el, hogy az emberek megálljanak. Legalább erre az estére. S milyen érdekes volna, ha miközben érez-
zük a vágyat, hogy több ilyen esténk legyen, s tudjunk máskor is ilyen örömben, békében együtt lenni, s látjuk egymás sze-
mében az igaz könnyeket, amelyek nem az ajándékról szólnak, hanem arról, hogy gondolt rám valaki, milyen érdekes volna, 
ha ebben a békés csendben rádöbbennénk, hogy Jézus képes bennünket, a családunkat, a barátainkat, a közösségünket, de 
még a falu népét, s a nemzetet is összekötni. 

Gere Dávid Márk SMC plébános 

Karácsonyra várva
„Fiút szül, akit Immánuelnek neveznek, ami azt jelenti: velünk az Isten.”  (máté ev. 1,23)
Azt mondta egyszer valaki: ádvent olyan, mint a várandósság, amikor az emberben nő egy 

kis ismeretlen létező, napról napra érzi mozgását, tudja, hogy ott van, de nem látja, nem tudja, 
ki is ő pontosan, csak sejti, félve, kérdezve vár. Találó a hasonlat, hiszen ádvent valóban ezt 
jelenti. Várjuk azt a valakit, akiről csak földi fogalmakba préselt szavakban szólhatunk: el-
mondhatjuk róla, hogy megváltó, hajnalcsillag, igaz és hű tanú, jó pásztor, de ki érti ezt?

Ma nem a nyáj mellett van, és nem a csillagokat nézi az ember, hanem az óriás posztereket 
és a csillogó reklámokat. Mégis, aki egészséges lélekkel várandós, az sohasem azt a nevetséges 
üzenetet várja, hogy az év első - és ezért betétkönyvvel megjutalmazott -  gyerekét hozza a 
világra. Inkább a találkozásra, az első gügyögésre, sírásra, ölelésre vár. Ez az ölelés karácsony, 
hogy velünk az Isten, itt van, mellénk áll titkolt magányosságban, kétségeinkben. Ott moso-
lyog mellettünk. Szeret. Azt teljes értelemben nem lehet mondani, hogy veletek az Isten. Egy 
másik ember életéről nincsen pontos tudásunk. Azt sem lehet mondani, hogy velem az Isten, 
mert Ő csak közösségben jelenlevő. Nem lehet kiabálni ezt az üzenetet, csak suttogni, belső 
örömmel várni a karácsonyt. Bizony, velünk az Isten. Történjen bármi is, Ő menedék.

                                                                                    Molnár Csaba református lelkész

A szeretet törvény
A karácsony közeledtével egyre jobban észrevehető az elcsendesedés, és a szeretet utáni 

vágy az emberekben. Ilyenkor jobban figyelünk egymásra, szeretteinkre és az elesettekre egy-
aránt. S ez természetes - ahogy mondják -, hisz a szeretet ünnepe van és Jézus legnagyobb 
parancsa: „Új parancsolatot adok néktek, hogy szeressétek; a mint én szerettelek titeket, úgy 
szeressétek ti is egymást.” (Ján. 13:34-35)

De mi is a szeretet? A görög nyelvben több szó létezik a szeretet kifejezésre, melyeket 
magyarul csak további jelzők hozzáadásával tudunk visszaadni; például: Agapé - önfeláldozó 
szeretet; Filea - baráti szeretet; erosz - testi szeretet; stb.  

A kérdés: vajon Jézus a szeretet milyenfajta megnyilvánulását várja el tőlünk? Egyáltalán le-
het-e parancsra szeretni? Talán nem is kell, csak lehet? Az evangéliumi szövegben itt, az agapé 
szót találjuk. S ahogy olvassuk, ennek úgy és olyan mértékben kell megjelenni életünkben, 
ahogy és amilyen mértékben Jézus életében megnyilvánult. Vagyis rá kell jönnünk, számunkra 
ennek a szeretetnek a gyakorlása komoly erőfeszítésbe kerül. Mert ez önző alaptermészetünk 
ellen van. Mi legtöbbször csak azokat szeretjük, azoknak adunk ajándékot, egy jó szót, egy 
mosolyt, akik bennünket is szeretnek. 

Így az agapé, az önfeláldozó szeretetet mélységét egyedül Tőle és Általa sajátíthatjuk el, 
ahogy mondja: „jöjjetek hozzám mindnyájan és tanuljátok meg tőlem…” (Máté 11:28) és Ő 
megtanítja, hogy milyen a ’Nem tudom szeretni’ helyett az ’Akarom szeretni’. 

Tóth Szilárd adventista lelkész
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az időseKet KöszöntöttéK
A spor tcsar nokban 

megrendezett ünnepsé-
gen több mint százan vet-
tek részt a kétszázhetven 
68 évesnél idősebb lakos-
ból.

A vendéglátásban közre-
működtek településünk fe-
lekezetei és a Vöröskereszt 
helyi aktivistái is.

Az ünnepelteket Sövény-
házi Balázs polgármester 
köszöntötte, majd virá-
got adott át a falu legidő-
sebb emberének, a 94 éves 
Dombai Gézáné, Zsófi né-
ninek.

Műsorral kedveskedtek a 
helyi óvodások, iskolások, 
a Borostyán Népdalkör, a 
Lencseszemek Asszonykör. 
Mustos István alpolgármes-
ter, valamint Kiss Kati csa-
ládsegítő verssel köszöntöt-
ték a meghívottakat.

Művész vendégeink, Ha-
tás Andrea és Csobolya Jó-
zsef  operett dalokkal szí-
nesítették a programot. A 
zenét Nádasi Elemér har-
monikás szolgáltatta.

A hangulatos este nótázás-
sal és tánccal fejeződött be.Több mint százan ünnepeltek a sportcsarnokban

Megalakulásuk ne-
gyedik évfordulóját ün-
nepelték a Lencsesze-
mek Asszonykör tagjai 
november elején.

Négy évvel ezelőtt ve-
tődött fel  a gondolat 
Marosiné Kláriban, hogy 
alapítsunk néptánccsopor-
tot. Örömmel fogadtuk 
és támogattuk az ötletét. 
2006. november 6-án ki-
lenc fővel megalakult cso-
portunk, melynek azóta is 
mindnyájan aktív tagjai va-
gyunk.

Az ünnepségen a finom 
vacsora elfogyasztása után 
beszélgetéssel, fergete-
ges tánccal töltöttük el az 
estét. Közben visszaem-
lékeztünk az elmúlt évek 
eseményeire, s már tervez-
tük a jövő év programjait. 
Reméljük, hogy a néptánc, 
a néphagyományok közös-
ségtartó ereje sokáig össze-
tartja ezt a kis közösséget!

Kövesiné Pék Zsuzsanna Összetartja őket a néphagyományok ápolása is

SzületéSnap fergetegeS tánccal
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Nevezhető sportágak: teremlabdarúgás, röplabda, kézilabda, lábtengó, tollaslabda, tenisz, asztalitenisz, darts, 
sakk, ulti, asztalifutball, biliárd, stb. Kategóriák:  ifjúsági (14-18 éves korig) leány, fiú, vegyes. Felnőtt (18 éves 
kortól) női, férfi, vegyes. 

Nevezés feltételei: nemesvámosi vagy veszprémfajszi állandó lakhely. Nevezési díj: ifjúsági kategóriában személyenként 
és sportáganként 200 Ft. Felnőtt kategóriában személyenként és sportáganként 500 Ft. Nevezés írásban, aminek tartal-
maznia kell a sportágat, a névsort,  a csapatkapitány nevét, telefonszámát. Nevezési határidő: 2011. január 31. A viadalok 
lebonyolítására 2011. februárjában kerül sor. Iroda: Nemesvámos, Malom utca 6. (sportcsarnok). Nyitvatartási idő hétfőtől 
péntekig 17 órától 20 óráig. Telefon: 88/265-651. Információ a szervezőktől: Illésfalvi József  (20/441-7476), Sári Szabolcs 
(30/444-7347). 

10. téli Kupa 

Kedves olvasók, ha még 
emlékeznek rá, riportjaim 
mindig falunk valamiért 
kicsit „különleges” embe-
reiről szóltak. A hobbijuk 
vagy kiemelkedő teljesít-
ményeik, kitartásuk raga-
dott meg. Ők azok, akikre 
mi is büszkék lehetünk, 
felnézhetünk rájuk, akár 
példájukat is követhetjük.

Nos, a következő riport-
alanyomra kedves ismerőse-
im hívták fel a figyelmemet.

Régóta részese vagyok 
Nemesvámos sportos éle-
tének, de ez a srác, akit Fuit 
Vilmosnak hívnak, valahogy 
elkerülte a figyelmemet. 
Nem mindennapi sikereit 
osztom meg most önökkel.

Találkozásunk alkalmával 
szembetűnt sportos alkata, 
határozott jelleme, erős, fér-
fias kézfogása pedig magáért 
beszélt, nemhiába, a karate 
shotokan fekete öves, három 
danos kiválósága.

Hellyel kínáltam, és elkez-

dődött a beszélgetés.
-Vili - ő kérte, hogy így 

szólítsam -, hol voltál eddig?
- Én itt voltam - mosolyog 

-, csak hát mostanáig nem 
érdeklődtek felőlem.

- Akkor épp itt az ideje, 
hogy falunk lakói megtud-
ják, hogyan jutottál 20 esz-
tendősen a sportvilág legma-
gasabb csúcsára.

Mesélni kezdett: 1996 
febr uár jában költöztek 
Nemesvámosra. Hat és fél 
évesen ismerkedett meg a 
karate sporttal. A kiszűrődő 
lámpafényre és hangos kia-
bálásra lett figyelmes a pos-
ta mögötti tornateremből, 
ahonnan elindult a pályafu-
tása.

Hatodik osztá lytól  a 
veszprémi Deák iskola tanu-
lója lett, de a Dózsa iskolába 
járt edzeni. Később a veszp-
rémi Ipari középiskola infor-
matika szakos tanulójaként 
Székesfehérváron az Alba 
Shotokan Dojo egyesületé-
hez került. Itt Rétlaki Gá-
bor fekete öves, hat danos 
mester volt az edzője. Innen 
kezdődtek el a folyamatos 
versenyek, az éremgyűjté-
sek. Csak néhány a nagyobb 
eredményekből: hatszoros 
országos bajnok, háromszo-
ros Európa Kupa győztes, 
kétszeres Európa Bajnok.

2006-tól e küzdősport-
ban a magyar válogatott 
tagja lett. 18 évesen edzői 
szakképesítést szerzett, így 
készítette fel tanítványát 
Fülöp Angélát, aki világbaj-
nokságot nyert. Jelen pilla-
natban is 30 sportolóval fog-
lalkozik a veszprémi Deák 
iskolában, természetesen 

mellette készül a követke-
ző versenyeire is Ajkán. Itt 
kell megemlítenem Takács 
Miklós válogatott edzőt, aki 
fontos szerepet töltött be 
céljai elérésében. Az idei év 
nemcsak számára, de Ma-
gyarországnak - és tovább 
megyek, Nemesvámosnak is 
- hiszen bárhol járt is, min-
dig megemlítette falunk ne-
vét - megszerezte a világbaj-
noki aranyérmet a braziliai 
Sao Paoloban. Kevés fiatalt 
ismerünk a környezetünk-
ben, aki ilyen nagy sikert ért 
el. Hozzáteszem, hogy csa-
ládi támogatás és önerőn kí-
vül csak a szövetség segítette 
enyhíteni az utazási költsége-
it… Pedig erre a fiúra igenis 
fel kell hívnunk a szponzo-
rok, a vállalkozók figyelmét.  
Nemesvámos képviselő-tes-
tülete a novembertől életbe-
lépő FiTe -díjjal támogatja 
Vilmos további munkáját, és 
természetesen minden tehet-
séges nemesvámosi fiatalt, 
aki eredményeivel, sikereivel 
öregbíti falunk hírnevét. 

Vili további tervei közé 
tartozik a felnőtt korosztály-
ban való indulás, illetve egy 
saját edzőterem kialakítása.

- Mit üzensz a vámosi if-
júságnak? - tettem fel záró 
kérdésemet. 

- Ne üljenek sokat a szá-
mítógép előtt, legalább heti 
kétszer egy órát mozogjanak, 
legyen az bármilyen sport is.  
Ha valamilyen küzdőspor-
tot választanak, vigyázzanak 
egymásra és az ellenfeleikre. 
A sportszerűség a legfonto-
sabb szabály, de ez minden 
sportolóra vonatkozik, ezt 
nem szabad elfelejteni!

Sokat beszélgettünk még a 
sportról, a jövőről és a gyen-
ge támogatási rendszerről, 
de ez már egy nagy sport-
könyvbe férne csak bele.

Egy biztos, ez a srác so-
kunk számára lehet példakép 
a kitartásával, elszántságával, 
akaraterejével és az elért 
eredményeivel.

További sok sikert kívá-
nunk!

Mustos István

világBajnoK vámosi fiatal

Fuit Vilmos világbajnok 

Tavaly Romániában Európa bajnoki címet szerzett 
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BajnoKoK letteK a 
tigriseK

Idén két nemesvá-
mosi baseball csapat is 
megmérettette magát 
az országos bajnokság-
ban.

A Kovács Géza vezette 
serdülő csapat a tavaszi si-
kerek után az első helyen 
jutott be az őszi rájátszás-
ba, ahol az óbudai 26:2-es 
győzelem után a döntőbe 
került a csapat. Itt nagy 
küzdelem árán, kiváló já-
tékkal sikerült megszerez-
niük a 3. helyezést. Gratu-
lálunk a játékosoknak!

A tavalyi NB II-es csa-
pat és néhány régi base-
ballos tavasszal elhatároz-
ta, hogy idén elindulnak az 
NB III-as bajnokságban. 
A 16-22 éves vámosi srá-
cok heti 2-3 alkalommal 
edzést tartottak, a pálya 
karbantartását folyama-
tosan végezték. Az alap-
szakasz 12 mérkőzéséből 
kilencet sikerült meg-
nyerniük. A rájátszásban 
magabiztos győzelmet 
arattak mindenki ellen, 
így Érd, Budapest, Óbu-
da csapatait maguk mö-
gött tudva szerezték meg 
az előkelő első helyezést.  
A nemesvámosi Mustos 
Máté tagja a magyar base-
ball válogatottnak is, akik 
a szlovák Európa Bajnok-

ságon képviselték hazán-
kat.

Az edzések és mérkő-
zések során a tigriseket 
Réger Balázs segítette, va-
lamint a hazai mérkőzé-
seken a 20-30 fős szurko-
lótáboruknak is köszönet 
jár. A jövő évtől a „Hajrá 
lányok” hat tagú pom-
pom tánccsoport fokozza 
majd a mérkőzések han-
gulatát, melyekre minden 
érdeklődőt várnak. 

Télen a sportcsarnok-
ban folytatódnak az edzé-
sek, ide szintén várják a 
sportág iránt érdeklődő-
ket. Jelentkezni a 30/418-
99-84-es telefonszámon 
lehet.

A Nemesvámos Tigers 
bajnokcsapat tagja: Mus-
tos Máté, Gerőcs Bálint, 
Réger Máté, Réger Ben-
ce, Dombai Dániel, Stein 
Zoltán, Nemes András, 
Loksa Rudolf, Kövesi 
Róbert, Pék Máté, Urr 
Bálint, Jakab Norbert, 
Zömbik Atti la,  Nagy 
László, Nagy Péter.

Csizmadia Gábor

Idén kiváló teljesítményt nyújtottak a baseballosok

Két KeréKen szép a világ…
riport kolb ákoS kerékpárverSenyzővel

Rengeteg sportágban 
próbára tette már magát 
Kolb Ákos, aki 11 éve él 
Nemesvámoson, és nem-
rég ünnepelte 18. szü-
letésnapját. A 2010-ben 
elért eredményeiről kér-
deztem: 

- Körülbelül egy éve kezd-
tem versenyszerűen ország-
úti kerékpározni édesapám 
hatására, aki egy budapesti 
kerékpáros egyesület, a Blue 
Scorpions SC tagjaként in-
vitált a csapatukba. 

Az idei évben 11 verse-
nyen indultam az amatőr 
kupa keretein belül, ebből 3 
időfutam, 8 pedig mezőny-
verseny volt, többek közt 
Esztergomban, Tokajban, 
Budapesten, Tihanyban, 
valamint a Balaton körül, 
melyek hossza átlagosan 80-
120 km. A 17-19 éves, ún. 
U19-es korosztályban a 3. 
helyezést sikerült megsze-
reznem. 

- Ezen kívül milyen ered-
ményeid születtek az idei 
évben? Más sportágban is 
kipróbáltad magad?

- Részt vettem az óbudai 
„cross” kerékpáros terep-
versenyen, ahol az első he-
lyen végeztem.

 Az egyesülettel részt vet-
tünk a budapesti pályake-
rékpár magyar bajnokságon 
is, én egyéniben 200, 1000 
és 3000 méteres távokon in-
dultam.

 A biciklizés mellett fut-
ni is szeretek. A szintén 
Budapesten megrendezett 
félmaratont 2 óra 8 perc 
alatt sikerült teljesítenem.

2009-ben megmérettet-
tem magam a magyar erő-
emelő bajnokságban, ahol 
a 18 év alatti, 61-67kg-os 
súlycsoportban a 2. helye-
zést értem el: guggolásban 
110 kg-ot, fekve nyomásban 
75 kg-ot, felhúzásban pedig 
137.5 kg-ot sikerült meg-
mozgatnom az akkori, 64 
kg-os testsúlyommal. 

- Gratulálok az eredmé-
nyeidhez, további sok sikert 
kívánok! 

Csizmadia Gábor

Kolb Ákos több sportágban kipróbálta magát
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A Petőfi általános is-
kola tanulói nyáron és 
a tanévben számos ren-
dezvényen, versenyen 
vettek részt, ahol reme-
kül helytálltak. Az aláb-
biakban mozaikszerűen 
gyűjtöttük össze a leg-
fontosabb történéseket.

Megemlékezés 1956-
ról

Az 1956-os forradalom 
és szabadságharc ünne-
pélyes megemlékezésére 
Nemesvámoson a kopjafa 
melletti kereszteződésben 
került sor október 23-án. 
A műsort iskolánk 8. osztá-
lyos tanulói adták elő. Szín-
darabjukkal felelevenítették 
az októberi eseményeket, 
elénk tárták a drámai törté-
néseket, emberi sorsokat. A 
diákok számára is érthetővé 
tették 1956-ot. Dicséret il-
leti őket kiváló szereplésü-
kért, és köszönet jár a fel-
készítő tanárnőnek, Szalma 
Csillának is. Méltón képvi-
selték iskolánkat a település 
rendezvényén.

Múzeumlátogatás
A Laczkó Dezső Múze-

um szervezésében iskolánk 
tanulói szeptemberben 
témanapon vettek részt 
Balácán. A cél az volt, hogy 
- az antik világ hétköznap-
jait részletesen feltárva - a 
szomszédságban élő gyere-
kek tovább mélyítsék tudá-
sukat a villagazdaságról. A 
kiállított régészeti kerámi-
ákról, a római korban alkal-
mazott díszítőművészetről 
és műszaki megoldásokról 
egy helytörténeti séta során 
kaptak tájékoztatást. A lá-
togatóbarát bemutatás egy 
múzeumpedagógus és egy 
régész közreműködésével 
folyt. A megszerzett isme-
reteket később kézműves 
foglalkozás keretében rög-
zítették: a helyi motívumok 
felhasználásával mozaikké-
peket készítettek.

Iuvenalia
Iuvenalia elnevezéssel 

szeptember 18-án római 
kori sportjáték viadalra ke-
rült sor Balácán. 

Iskolánk tanulói dere-
kasan helytálltak, több 
érmet is szereztek. Kocsi-
zás: Fertig Gábor 1. hely, 
Eigner Beatrix 1. hely, 
Szoboszlai Dániel 2. hely, 
Dávid Krisztofer 2. hely. 
Cél a ház: Kovács Réka 
2. hely, Hegyi Barnabás 3. 
hely. Birkózás: Kovács Ildi-
kó 1. hely. 

Római romok között
Nyáron a veszprémi Lac-

kó Dezső múzeum szerve-
zésében a vámosi diákok 
közül többen táborozáson 
vettek részt az ókori római 
villagazdaságban. Iskolánk-
ból Éberhardt Ilona és Bol-
dizsár Krisztina tanárnő 
segítette a programok lebo-

nyolítását.
Rangos atlétikai ver-

seny 
Tizenkilencedik alka-

lommal rendezték meg a 
rangos atlétikai versenyt, 
melynek Veszprém adott 
otthont. Szeptember 20-án 
összesen hat versenyszám-
ban mérték össze erejüket 
és tudásukat a felső tago-
zatos diákok. A több száz 
fős versenyre Európa több 
pontjáról is érkeztek csa-
patok. Két petőfis tanuló, 
Csomai Dávid és Kovács 
Krisztián vett részt a küz-
delemben. Kiváló eredmé-
nyeket értek el a rangos 
mezőnyben. Csomai Dá-
vid kislabdahajításban 3. 
lett (49 m), távolugrásban 
második (4,32 m), Kovács 

Krisztián 100 m síkfutás-
ban és távolugrásban sze-
repelt. 

Felálltak a dobogóra 
Szeptember 18-án Ta-

tabányán rendeztek re-
gionális rangsoroló judo 
versenyt, ahol a veszprémi 
judosok 13 versenyzővel 
léptek a tatamira: minden 
versenyző felállhatott a do-
bogóra. A nemesvámosi 
Petőfi iskola tanulói közül 
is sokan járnak judozni. 
Gratulálunk minden ver-
senyzőnek, de különösen 
büszkék vagyunk iskolánk 
tanulóira, Takács Regőre és 
Takács Boglárkára. 

Aranyérmesek: Ágoston 
Áron, Kondics Márton, 

Hergovics Luca. Ezüst-
érmesek: Takács Regő, 
Hergovics Soma, Kékesi 
Szabolcs, Takács Boglárka, 
Horváth Levente, Hajdu 
Balázs,  Hajdu Katal in 
Bronzérmesek: Ender Ta-
más, Kiss Csongor, Zsilák 
Balázs .

Másnap már korán reg-
gel úton volt a csapat Bécs 
fele, ahol az U9, U11, 
U13, U15, korosztályok-
nak rendeztek judo ver-
senyt (International Vienna 
Open 2010). A tatamikon 
10 nemzet 28 csapatának 
versenyzői küzdöttek az ér-
mekért. Veszprémi judosok 
a 28 csapat közül az előkelő 
4. helyen végeztek 3 pont-
tal lemaradva a dobogóról.

Aranyérmesek: Csuta 

Áron, Csuta Krisztián, Ta-
kács Regő, Windischmann 
Bence.  Ezüstér mesek: 
Hergovics Luca, Hergovics 
Soma, Horváth Dorottya, 
Horváth Levente. Bronz-
érmesek: Ágoston Áron, 
Kékesi Szabolcs.Negyedik 
helyezett Ender Tamás. 
Hetedik helyezett John Dá-
vid, Kékesi Péter. 

A buszon hazafelé a 
veszprémiek megfogadták, 
hogy jövőre csapatba is fel-
állnak a dobogóra.

Tanulás, de kicsit más-
ként 

A nemesvámosi Petőfi 
Sándor Általános Iskolában 
az idei tanév a felsősök szá-
mára a hagyományos erdei 
iskolai táborozással kez-
dődött, szeptember 1-3-ig. 
Monostorapáti és a környé-
kén lévő táj élővilágával, 
emlékeivel, hagyományai-
val ismerkedtek a tanulók. 
A tudást, az ismereteket 
közvetlenül tapasztalhatták 
meg, elszakadva az isko-
lájuk megszokott környe-
zetétől. Megfigyelhették 
az állatokat, a növényeket, 
próbára tehették tudásukat, 
és erejüket is.

Anyanyelvi vetélkedőn
Szeptember 23-án a 

veszprémi Simonyi Zsig-
mond Ének-Zenei és Test-
nevelés Általános Iskolá-
ban anyanyelvi vetélkedőt 
rendeztek a veszprémi és 
veszprém környéki általá-
nos iskolás csapatoknak.

A nemesvámosi Pető-
fi Sándor Általános Iskola 
tanulói – Papp Dorottya, 
Suller Janka, Szoboszlai 
Kristóf  – kilenc induló kö-
zött a 2. helyen végeztek. 
1. helyezett a házigazda is-
kola csapata, 3. helyezett a 
Padányi Bíró Márton Kato-
likus Iskola és Gimnázium 
csapata lett.

Gratulálunk a dobogós 
helyezetteknek és büszkék 
vagyunk tanulóinkra.

Fe l k é s z í t ő  t a n á r u k 
Horváthné Sáry Zsuzsa.

soKoldalÚ vámosi tanulóK

A petőfisek sok versenyen indultak
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mihály-napi vásár az óvodáBan
Hagyományteremtő 

szándékkal szeptember 
végén az óvoda udvarán 
Mihály-napi forgatagot 
rendeztek az óvoda lel-
kes dolgozói.

Az óvoda nevelési prog-
ramjában kiemelt jelentő-
ségű a hagyományok ápo-
lása. A gyerekek életkori 
sajátosságait figyelembe 
véve a szülőföld tisztele-
tére, szeretetére neveljük 
őket, erősítjük bennük az 
összetartozás érzését. 

Csetényiné Szolno-
ki Ildikó óvodavezető 
megnyitója után a nagy-
csopor tosok énekkel , 
kikiáltókkal köszöntöt-
ték a vendégeket. Ezt 
követ te  a  Kisbakony 
néptáncegyüttes táncbe-

mutatója és a közös tánc-
ház. A gyerekek nagyon 
várták, hogy a vásárban 
elkölthessék petákjaikat. 
Az asztalokon az óvó né-
nik ügyes kezét dicsérő 
játékok és dísztárgyak fe-
küdtek. A szülők, rokonok 
szívesen áldoztak arra, 
hogy megvegyék a felnőt-

tek által készített aprósá-
gokat. Nagy sikere volt a 
zsákbamacskának is. Aki 
megéhezett a nagy nézelő-
désben, az megkóstolhatta 
a helyben készített finom 
lángost, ehetett pogácsát, 
sütit és perecet is.

Úgy érezzük, hogy a 
fáradtság meghozta gyü-

mölcsét, hiszen mindenki 
jól érezte magát, és már 
most várjuk a következő 
év e jeles napját, mikor az 
óvoda apraja-nagyja újra 
önfeledten fogja élvezni 
Mihály napját.

Kövesiné Pék Zsuzsanna

Mihály-napi vidámság az óvoda udvarán 

Sokat kirándulnak az időSek
A nemesvámosi nyug-

díjas klub 2006-ban ünne-
pelte 10 éves fennállását. 
Egy lelkes kis csapat hoz-
ta létre, melynek létszáma 
sokat bővült.

Havonta egyszer tartunk 
klubfoglalkozást, ilyenkor 
előadásokat hallgatunk vagy 
beszélgetünk. A közbeeső 
időben pedig hetente próbál 
a klubtagokból álló népdal-
kör. A klub leglelkesebb 16-
18 tagja már öt éve nevez be 
a „Sportoló nemzet” tízezer 
lépés mozgalmába. A téli 
erdő havas útjain különbö-
ző hosszúságú ösvényeket 
taposva edzi magát a kis 
csapat. A tél legnagyobb él-
ménye a január 27-én tartott 
szalonnasütés volt mínusz 
10 fokban. A forralt bor me-
lege segített át minket a hi-
degen.

Május  14-én Ta l i án-
dörögdön a nyugdíjas klu-
bok megyei teljesítménytú-
ráján lelkes csapatunk a zord 
időjárás ellenére 5. helyen 
végzett. Szeptember 16-án 

az országos teljesítménytú-
rán 2. helyezettek lettünk. 

A klub tagjai a község 
minden rendezvényén nagy 
létszámban vesznek részt, 
ha kell pogácsát is sütnek. A 
költészet napi ünnepségen 
tagjaink közül ketten is sza-
valtak. Októberben együtt 
néztük meg Veszprémben 
a Munkácsy kiállítást. Gon-
doztuk a II. világháborús ka-
tonasírokat és az 1926-ban 
elhunyt ref. tanítónő sírját.

Bensőséges ünnepség volt 
számunkra négy házaspá-
runk 50 éves házassági év-
fordulója.

Az önkormányzat által 
csapatunknak kirándulás-
ra szánt 17 ezer forintot 15 
ezer forinttal megtoldottuk 
egy termékreklámozó jóvol-
tából.

Két nagy kirándulásunk 
volt. Somogyváron megnéz-
tük a Koppány emlékhelyet 
és a Szent László építtette 
kolostor és templom-együt-
tes romjait. Somogyváron 
megcsodáltuk a Krisna 

völgyet. Marcaliban sza-
unával és gyógyvízzel pi-
hentettük meg magunkat. 
A második kirándulásnak 
Kőszeg- Hétforrás-Léka 
vára-Írottkő- Borgáta volt az 
útvonala.

Hag yományossá vál t , 
hogy a polgármesteri hivatal 
udvarán paprikás krump-
lit főzünk, amelyben több 
a kolbász, mint a krumpli. 
Vendégünk volt nyár elején 

Sári Lajos korábbi polgár-
mester és Rakk Zsuzsa a 
párjával.

Szintén hagyományossá 
vált farsangi mulatságunk is.

Az együtt átélt élmények 
összetartó barátokká for-
máltak minket, a túrákon pe-
dig egészségünket megőriz-
ve töltünk csodálatos órákat 
a természetben.

Nagy Ágostonné
klubvezető

Ősszel az országos teljesítménytúrán csapatunk a 
második helyen végzett 
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tájház és ifjÚsági KluB
FelÚJíTásra szorul a KözsÉgháza a reNdelővel 

Veszprémfajsz újonnan 
megválasztott polgármes-
tere, Fertig József  nem 
pályakezdő a helyi politi-
kai életben: 2002-2006 kö-
zött tagja volt a képviselő-
testületnek.

A 42 éves, tősgyökeres 
fajszi férfi azt mondja magá-
ról, hogy mindig is szeretett 
bent lenni a falu közössé-
gi életében, ezért is büszke 
arra, amit társaival együtt an-
nak idején elért: felújították a 
kultúrházat, „bekábelezték” 
a falut, s pályázat útján nyer-
tek egy olyan szép, korszerű 
játszóteret, aminek a híre 
messze elfutott a megyében. 

- Az elért eredményekért 
szeretném mind a magam, 
mind pedig a képviselő-tes-
tület nevében megköszönni 
előző polgármesterünknek, 
Csiba Józsefnek a 20 évben 
nyújtott munkáját - mondja 
a jelenlegi polgármester, aki 
az elmúlt négy esztendőben 
ugyan nem volt képviselő, 
de mindig tudta, hogy mi 
történik a faluban, érdekelte, 
milyen irányba fejlődik. 

Azt azonban már az ed-
dig eltelt rövid idő alatt is 
megtapasztalta, hogy ennek 
a tisztségnek lesznek árnyol-
dalai is. Alig egy hónappal az 
eskütétel után Szauer József  
visszaélve a falu nagyarányú 
bizalmával lemondott tiszt-
ségéről, amit a testület elfo-
gadott. Helyére a következő 
jelölt, Fertig János került.

Az is elszomorította, hogy 
a helyi egyesület és a német 
kisebbségi önkormányzat 
eddig nem tudott igazán 
együttműködni a település 

önkormányzatával.  Az el-
múlt hetekben azonban sike-
rült sok pontban egyezségre 
jutniuk, és megfogalmazó-
dott az is, hogy írásban fog-
nak lefektetni egy együttmű-
ködési megállapodást, ami 
a következő négy évünkre 
egyfajta kötelezettségvállalás 
is lenne. Ennek kézzelfog-
ható jeleként az első közös 
elhatározásuk már meg is va-
lósult: decemberben elkészül 
az első veszprémfajszi éves 
falinaptár, benne a képekkel 
díszített falu programjaival. 

A polgármester már most 
azon gondolkodik, hogy jö-
vőre ismét felveszik a kap-
csolatot Somogyfajsz és 
Fajsz települések vezetőivel, 
hogy közös találkozókat 
szervezzenek, megismerhes-
sék egymást a nyugdíjasok és 
a fiatalok is. A szervezésben 
édesanyjára is számíthat, aki 
a helyi nyugdíjas klubot ve-
zeti. 

- Tovább már nem halo-
gathatjuk az orvosi rendelő 
fokozatos felújítását, mert 
időről időre levelet kap az 
önkormányzat a népegész-
ségügyi szolgálattól, hogy a 
körülmények nem megfele-
lőek. Ennek az a veszélye, 
hogy bármikor bezárhatják 
a rendelőt - mondja Fertig 
József, aki hozzátette, való-
jában a községháza is felújí-
tásra szorul. Cserélni kellene 
már a nyílászárókat, kijaví-
tani a tetőt, mert az épület 
beázik. Mindezt persze saját 
erőből nem tudják megolda-
ni, ezért folyamatosan figye-
lik a pályázati kiírásokat. 

- A fiataloknak szeretnénk 

a kedvébe járni azzal, hogy 
klubot kapnának. Jó időben 
kint vannak csapatostól a 
játszótéren, de télen egysze-
rűen nincs hová menniük. 
Egy-egy csoport családoknál 
gyűlik össze esetenként, hét-
végeken, ahol bizony nem 
lehet elég hangosan hallgatni 
a zenét, beszélgetni, nehogy 
zavarják a háziakat. Nos, egy 
ifjúsági klubban azért - a szó 
jó értelmében - többet meg-

engedhetnének maguknak, 
kedvükre szórakozhatnának. 
Felvetődött, hogy a kultúr-
ház tetőterét beépítenénk 
nekik, de az is a megoldások 
között szerepel, hogy bolttól 
elvesszük a raktárt. Mindezt 
úgy tervezzük, hogy társa-
dalmi munkában végeznénk 
el ezt a feladatot. Hasonló 
összefogással oldanánk meg 
a tűzoltószertár átalakítását 
tájházzá. 

Fertig József  jelentős társadalmi munkára számít  

A rendőrség bűncselekmény hiányában ősszel lezárta a nyomozást a május 4-én Veszprémben történt busz-
baleset ügyében. 

Mint arról a Községi Híradóban beszámoltunk, azon a tavaszi napon a menesvámosi, rutinos buszvezető,  Kelemen Imre 
vezette az 1-es számú helyi járatot. Amikor a jármű a Tüzér-Házgyári utcánál lévő körforgalomból kikanyarodott, az autó-
busz irányíthatatlanná vált. A busz áttért a menetiránnyal szembeni sávba, majd ráfutott a töltésre, onnan pedig átszakítva 
a vakológyár kerítését, a szállításra előkészített zsákoknak ütközött. A balesetben egy személy súlyosan, tízen könnyebben 
megsérültek, köztük a busz vezetője is. 

A kirendelt szakértő megállapította, hogy műszaki hiba történt: a keresztlengő-karokat rögzítő csavarok anyagfáradás 
miatt eltörtek. Ez a hiba sem a rendszeres, sem az időközi karbantartás és felülvizsgálat során nem volt tapasztalható. A 
volános cég a baleset után átvizsgálta valamennyi hasonló járművét, s kicserélték a veszélyes alkatrészt. 

BuszBaleset: MűSZAKI HIBA TÖRTÉNT 
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A hajmáskéri művelő-
dési házban jártunk no-
vember elején, az ottani 
önkormányzat és a nép-
dalkör meghívására úgy-
nevezett „szomszédolá-
son”.

Rajtunk kívül meghívást 
kapott a veszprémfajszi asz-
szonykórus és a várpalotai 
Bányász Kórus. A helyiek 
népdalköre és néptánc cso-
portja is szerepelt. Hallhat-
tunk élvezetes hajdúsági 
népdalokat és katonadalo-
kat. Megcsodálhattuk a  né-
met és a magyar tájegységek 
táncait.

A veszprémfajsziak a 
nagy- és dédszülőktől tanult 
tercelős énekekkel lepték 
meg a közönséget. Mi sziget-
közi, csongrádi népdalokat 
énekeltünk, majd Regenye 
József  tangóharmonika kí-
séretével dunántúli csokor 
következett.

A szünet után a Bányász 
Kórus mintegy fél órás mű-
sora következett Kodály, 
Bartók és Ligeti György 
vegyes karra írt népdalfel-
dolgozásaiból. Minden mű 
elhangzása előtt a karnagy 

érdekes, rövid ismertetőt 
tartott. Csodálatos zenei él-
mény volt! Nem véletlenül 
érdemelték ki a fesztivál- és 
hangverseny kórus címet. 

Azonban mi sem panasz-
kodhatunk, hosszú tapssal 
jutalmaztak bennünket és a 
fajszi asszonyokat is. A mű-
sor végén közös éneklés kö-
vetkezett, majd fehér asztal 
melletti vacsora, beszélgetés, 
nótázás.

Jövőre szeretnénk hason-
ló, Nemesvámos lakóinak is 
nyitott rendezvénnyel viszo-
nozni az eddigi szomszédo-
lásainkat.

Az idén számos progra-
mon vettünk részt az itthoni 
rendezvényeken kívül. Példá-
ul Herenden, Gyulafirátóton, 
Veszprémben ,  Z i r cen , 
Hajmáskéren, Szentgálon és 
Peremartonban léptünk fel.

D e c e m b e r  e l e j é n  a 
nemesvámosi kultúrházban 
a énekelve vártuk a Mikulást 
a gyermekekkel együtt. De-
cember 17-én 17 órakor kez-
dődik Veszprémfajszon az 
adventi műsor. Már évek óta 
hagyomány ez a rendezvény. 
A fajszi asszonykórus régi 

karácsonyi énekeket énekel, 
a nemesvámosi Petőfi Sán-
dor Általános Iskola diák-
jai német nyelvű jelenetben 
adják elő Jézus születését. 
Mi katolikus és református 
karácsonyi énekeket fogunk 
előadni.

December 24-én 16 óra-
kor a katolikus templomban 
énekelünk, utána a gyerekek 
betlehemes jelenetét láthat-
ják, akiket Pichner Melinda 
készít fel. Ezt követően a re-
formátus templomban hall-
hatnak bennünket. Karácso-

nyi énekekkel járulunk hozzá 
az ünnepi Istentisztelethez.

Szeretettel várunk minden 
kedves érdeklődőt! Ünnepel-
jük együtt Jézus születését!

A Borostyán Népdalkör 
továbbra is várja tagjai sorá-
ba minden korosztályból az 
énekelni szeretőket! Elérhe-
tőségeinket megtalálják köz-
ségünk honlapján.

 Simon Lászlóné és 
Halmosiné 

Venesz Zsuzsanna

A Borostyán Népdalkör Veszprémben is fellépett

igazi zenei élmény volt

a Borostyán népdalKör KarácsonyKor is éneKel

Az Éltető Balaton-fel-
vidékért Egyesület ki-
emelten fontosnak tart-
ja az együttműködésen 
alapuló programok ko-
ordinálását, melyek kö-
zül a legkiemelkedőbb a 
2010. év végén elindított 
együttműködési prog-
ram a fenntartható, ha-
gyományokat tisztelet-
ben tartó szelíd turizmus 
irányába. 

A térségek közötti és a 
nemzetközi együttműkö-
déseket célzó LEADER-
pályázat megvalósításá-
ban hat másik magyar 
LEADER akciócsoport 
is részt vesz. A program 

célja egy közös turiszti-
kai arculat kialakítása, ma-
gyarországi és nemzetközi 
LEADER csoportok jó 
gyakorlatait és tematikus 
szakmai találkozók ta-
pasztalatait felhasználva. 
A résztvevő csoportokkal 
és a térségünkből jelent-
kezőkkel közösen, azonos 
tematika mentén interaktív, 
GPS-szel követhető túraút-
vonalakat alakítunk ki. 

A túraútvonalak kiala-
kítása a települések aktív 
turisztikai, közösségi sze-
replőivel közösen történik. 
Az összefogás eredménye-
képp a helyi lakosok hely-
ismeretére támaszkodva 

összegyűjtjük a természe-
ti, kulturális, épített örök-
ségi értékeket, turisztikai 
szolgáltatásokat. Arra tö-
rekszünk, hogy vidékünk 
a kiemelkedő értékeit a 
turisztikai szálláshelyet kí-
nálókkal, vendéglátóhe-
lyekkel, rendezvényekkel 
együtt kínáljuk. 

Mindez a mai technikai 
megoldásokat figyelembe 
véve internetre kerül és szó-
rólapokon, egyéb közössé-
gi, marketing rendezvénye-
inken is népszerűsítjük. Így 
az Éltető Balaton-felvidék-
ért Egyesülethez tartozó 
60 település értékei és szol-
gáltatásai láthatóvá, elérhe-
tővé válnak egy „virtuális 
térben”. A reklámértékén 
kívül identitáserősítő ereje 
is kiemelkedő. 

A program további erős-

sége, hogy térségünk ha-
tárain túl nyúlik, hiszen az 
ország hat másik turisztika-
ilag jelentős területén is ha-
sonló program indult. En-
nek érdekében tematikus 
lakossági fórumokat szer-
vezünk az Éltető Balaton-
felvidékért Egyesület mű-
ködési területéhez tartozó 
60 településen. A megren-
dezésre kerülő fórumok 
időpontjáról információt 
lehet kapni a helyi önkor-
mányzatoknál, az egyesület 
munkaszervezetétől, vagy 
a www.balatonleader.hu 
honalapról.

Éltető 
Balaton-felvidékért 

Egyesület 
munkaszervezete

egyÜttműKödés 
a turizmusért 
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Katolikus Egyház
November 29-től decem-
ber 23-ig valamennyi hét-
köznap és szombat reggel 
6.00 órakor hajnali szent-
mise a római katolikus 
templomban.
 November 27.   
16.00 koszorúkészítés                                           
17.30 gyertyagyújtás
 December 4.                    
16.00 mézeskalács díszí-
tés
17.30 gyertyagyújtás
 December 11.                  
16.00 filmvetítés
17.30 gyertyagyújtás 
 December 18.                  
14.00 Caritas karácsony
16.00 kézműves foglalko-
zás gyermekeknek
17.30 gyertyagyújtás a 
Fatimaházban
 December 24.                 
16.00 pásztorjáték, ka-
rácsonyi ünnep a római 
katolikus templomban.
  December 25.                     
8.30 Ünnepi Szentmise a 
katolikus templomban
 December 26.                     
8.30 Szent Család Vasár-
napja a katolikus temp-
lomban
 December 31.                    
18.00 Hálaadás a katoli-
kus templomban
 2011. január 1.                   
10.00 Ünnepi Szentmise 
a katolikus templomban
19.00 Ünnepi Szentmise 

a katolikus templomban
 2011. január 2. 
8.30 Vízkereszt napi 
Szentmise a katolikus 
templomban
 2011. január 6.
18.00 Cserkészek 
Háromkirály Ünnepe a 
Fatimaházban

Református 
Egyházközség
 December 19 .                
17.00   a hittanos gyer-
mekek karácsonyi műso-
ra. 
 December 24.        
17.00 Karácsony szent-
este a református temp-
lomban.

Adventista Egyház
 December 25.       
15.00 gyermekek kará-
csonyi műsora az adven-
tista imaházban.

A következő év január vé-
gén lesz a szokásos bor-
verseny, ahol majd több 
gazda mutatja be nedűjét. 
Az önkormányzat által 
szervezett hagyományos 
disznóvágásra február 26-
án kerül sor immár ötödik 
alkalommal. 

adventi és 
Karácsonyi programoK  

Könyvelés
KönyvelőirodánK ajánlata társaságoK, 

egyéni vállalKozóK, non-profit szerveze-
teK részére. 

számviteli szolgáltatóKént: 
- teljes Körű Könyvelés egyéni vállalKozó-
naK, Betéti társaságoKnaK, Kft-KneK, non-
profit szervezeteKneK (BevallásoK, Beszá-

molóK Készítése)
- munKaÜgyi Ügyintézés, Bérszámfejtés a 

hozzájuK Kapcsolódó adatszolgáltatásoK, 
BevallásoK elKészítésével

 (aKár BérmunKáBan is). 

regiSztrált mérlegképeS könyvelőként be-
Számoló kéSzítéSi jogoSultSággal, apeH-Hoz 

bejelentett megHatalmazottként Segítjük 
üzleti tevékenySégét. 

amennyiben felkeltettük érdeklődéSét, az 
alábbi elérHetőSégeken megtalál minket: 

 
szoBoszlai parK Kft. 

8248 nemesvámos, paál d. u. 24. 
tel.: 88/265-339, 30/238-2373

szoBoszlai.cs@invitel.hu
Tavaly is jól sikerült a télűző mulatság

MINDEN 
EGY HELYEN !!!

Nemesvámos, Dózsa György út 2/B 
telephelyünkön 

TELJES KÖRű ÉPÍTŐIPARI  KIVITELEZÉS:
- Nyaralók, családi házak komplett kivitelezése alaptól a tetőig, 

építőipari felújítások, javítások (REFERENCIÁKKAL!)
- Festés, mázolás, külső hőszigetelés, térkövezés, kerítés- 

támfalkészítés, felfagyott járdák javítása speciális adalékkal, 
vízvezeték szerelés stb. 

- Tereprendezés, veszélyes fák kivágása, kivágott faanyag 
elszállítása

VILLANYSZERELÉS:
- Épületvillamossági kivitelezések (lakások, csarnokok, raktá-

rak, ipari üzemek)
- Villámhárító berendezések kivitelezése, javítása, túlfeszültség 
védelem kialakítása (érintésvédelmi, tűzvédelmi, szabványos-

sági, villámvédelmi műszeres vizsgálatok, felülvizsgálatok)
KERESKEDÉSÜNK:

- Betonáru, tégla, áthidalók, zsákos, hőszigetelő és segéd-
anyagok

- Villany- és vízvezeték szerelési anyagok, kőműves szerszámok 
(Gumiszigetelésű hosszabbító egyedi méretben ÉV jegyző-

könyvvel !!!)
- Festékek, lakkok, élvédők, gipszkartonok, OSB lapok, 

csavarok
Kisgépek kölcsönözhetőek!

Raktározásra alkalmas szabad terület BÉRELHETŐ !

Telelefon: 88/505-735,  Mobil: 30/99-30-472, e-mail: 
vamosvill@vnet.hu


